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SKUPŠTINA CRNE GORE  

Prerdsjedniku Aleksi Bečiću  

 

Na osnovu članova 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
ministru vanjskih poslova Đorđiju Raduloviću postavljam sljedeće 

 

POSLANIČKO PITANJE 

 Ministre Raduloviću, 

Da li je u spoljnopolitičkom interesu Crne Gore pogoršavanje 
odnosa sa Kinom?  

Obrazloženje ću dati na samoj sjednici.  

Odgovor tražim u pisanoj formi. 

 

Podgorica,  23.03. 2021.  

      Poslanica Demokratskog fronta   

       Simonida Kordić   

 
         



3/25/2021 PoSta - pisarnica@skiipstina.me
CRNA GOBA 

skupStinacrnegoreFW: odgovori na poslanicka pitanja A/PRIMUENO: SOD.20.
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Kabinet MVP <kabinet@mfa.gov.me>
EPA:

Set 25.3.2021.8:06 PRJLOO:SKRAtENICA:

Za:Generalni sekretar <generalni.sekretar@skupstina.me>; pisarnica <pisarnica@skupstina.me>;

0 1 priloga (547 kB]

Odgovori mvp Radulovica na poslanicka pitanja.pdf;

Postovani,

U prilogu dostavijamo odgovore na poslaniCka pitanja postavijena ministru vanjskih poslova Oordu Radulovi^u. 

Takode bismo vas zamolili za potvrdu prijema ovog mejia.

Srda^an pozdrav,

Kabinet ministra
Ministarstvo vanjskih poslova Cme Gore 
UI. Stanka Dragojevica 2, Podgorica, Cma Gora
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2. Poslanica Simonida Kordic-DF

Pitanie:

Da li je u spoljopolitickom interesu Crne Gore pogorsavanje odnosa 

Odgovor;

sa Kinom?

Postovana gdo Kordic,

Crna Gora je posvecena razvoju i intenziviranju biiateralne saradnje sa velikim globalnim 
akterima, od kojih je NR Kina veoma vazan cinilac medunarodnih odnosa, imajuci u vidu 
njenu velicinu i ekonomsku snagu. Od uspostavijanja diplomatskih odnosa nase dvije zemlje 
razvijaju dobre i stabilne, prijateijske odnose, zasnovane na principima medusobnog 
postovanja i razumijevanja.

Nasi medudrzavni odnosi se posebno nadograduju kroz Mehanizam saradnje 17+1 (u okviru 
kojeg djeluje 12 clanica EU i 5 zemaija Zapadnog Balkana koje su aspiranti na clanstvo u ED), 
buduci da prepoznajemo^svoj interes, jer je platforma izuzetno siroka i obuhvata saradnju u 
skoro svakom aspektu drzavnih politika - ekonomije, trgovine, energetike, zdravstva, kulture 
I mnogih drugih. U ovim okvirima, saradnja s kineskim partnerima je primarno prisutna na 
realizaciji prioritetne dionice auto-puta Bar-Boljare, revitalizaciji zeljeznice 
razvoja energetskih potencijala Crne Gore. Zainteresovani smo i za dalje snazenje 
ekonomskih aktivnosti, posebno kroz afirmactju turizma, zatim uvecanje izvoza 
poljoprivrednih proizvoda iz Crne Gore u NR Kinu, kao i za saradnju na ostalim poijima koje 
cijenimo izuzetno korisnim.

Kao sto sam vec pomenuo, saradnja s kineskim partnerima se prvenstveno odnosi na 
izgradnju auto-puta Bar-Boljare, kao najveceg infrastrukturnog projekta u nasoj zemiji, a koji 
se realizuje na osnovu kredita kod EXIM banke. Cinjenica je da se trenutno suocavamo sa 
poteskocama i izazovima u njegovoj realizaciji, all smo u stalnom kontaktu sa kineskim 
partnerima kako bi projekat bio uspjesno okoncan u narednom periodu. S tim u vezi, nova 
Vlada vodi zahtjevne, ali otvorene razgovore sa kineskom stranom, sa ciljem postizanja 
rjesenja koje je odrzivo i koje ce omoguciti Crnoj Gori da kompletira ovaj vazan 
infrastrukturni projekat.

Imajuci u vidu nase evropske aspiracije, vazno je istaci da nasi pristupni pregovori ne 
limitiraju saradnju sa Kinom, sve dok je ona transparentna i u skladu sa normativnim 
principima EU, cemu ova Vlada posvecuje posebnu paznju.

Dodatno, pandemija koronavirusa, koja je nesumnjivo najveca posast savremenog doba, 
potvrdila je crnogorsko-kinesko prijateljstvo, Vrijedna donacija NR Kine Crnoj Gori od 30.000 
doza vakcina, kao i nabavka potrebnih kolicina kineskih vakcina za nasu zemlju, koju su 
dogovorile nase dvije vlade, predstavija jos jedan cvrst dokaz izuzetno dobre saradnje. 
Dakle, da zakljucim iz svega navedenog, Crna Gora ostaje i dalje posvecena ukupnom

i u domenu



razvoju bilateralnih odnosa sa NR Kinom, u obostranom interesu nasih drzava i za dobrobit 
gradana naSe dvije zemlje.

Hvala,




